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Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam
sljedede pitanje potpredsjeniku Vlade za polities sistem, unutraSnju i vanjsku
politiku, gospodinu Zoranu Pa2inu:

Uvaieni Potpredsjednice Vlade,

Zanima me Vas osvrt na Deklaraciju koja je prosle nedjelje usvojena

na Samitu EU o Zapadnom Balkanu u Sofiji: da H smatrate da ce Crna
Gora, bez obzira na postignute rezultate, morafi da ceka druge drzave u
regionu kako bi u paketu pristupile zajednici evropskih naroda i kakav je
YaS stav po pitanju mogucnosti otvaranja preostalih poglavlja do kraja
godine i odrzavanja zapocete dinamike pregovora? .

OBRAZLOZENJE:

Sofijska deklaracija potvrdila je ne same posvecenost BU politici
prosirenja, vec i podrSku drzavama Zapadnog Baikana. Istovremeno,
pozdravljena je posvecenost drzava aspiranata evropskim vrijednostima kroz
podrsku ujedinjenoj i stabilnoj Evropi, cijenedi da sigumost EU zavisi i od
sigiimosti naSeg regiona.
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Ipak, vremenski okvir dat za moguce pristupanje Cme Gore EU ucinice Cmu
Gem mozda i jednom od drzava aspiranata sa najduzim stazom u procesu
pregovora, sto moze uticati na pad interesovanja i zamor gradana evropskim
integracijama, iako je podrska dlanstvu u EU do sada bila kontinuirano velika.

Odgovor tra2im i u pisanoj formi.

Poslanik,
Adrijan Vuksanovid
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PODGORICA

PoStovani predsjednice,

poslanik Adrijan Vuksanovic postavio je poslaniCko pitanje za Osmu-posebnu sjednicu Prvog
redovnog (proljecnjeg) zasijedanja SkupStine Crne Gore u 2018.godini, sazvanu za 30. maj
2018. godine, koje glasi:

„Zanima me Va§ osvrt na Deklaraciju koja je proSle nedjelje usvojena na Samitu EU

0 Zapadnom Balkanu u Sofiji: da 11 smatrate da 6e Cma Gora, bez obzira na postignute
rezultate, mbrati da 5eka druge drzave u reglonu kako bi u paketu pristupile zajednici evropskih
naroda 1 kakav je Va§ stav po pitanju mogucnosti otvaranja preostalih poglavlja do kraja godine
1 odrzavanja zapocete dinamike pregovora?

Odgovor trazim i upisanojformi."

Shodno 6Ianu 191 Poslovnika Skupstine Crne Gore, dajem

ODGOVOR NA POSLANICKO PITANJE

Postovani gospodine Vuksanovicu,

Zahvaljujem na postavljenom- pitanju i izrazavam skoro pa punu saglasnost sa
stavovima koje ste naveli u obrazlo^enju pitanja.

Kada je rijed o tekstu Deklaracije iz Sofije, vjerujem da dokument predstavlja veoma

dobru osnovu za evropsku perspektivu Crne Gore i regiona. Zbog toga cijenim da demo se

sloziti da visok stepen zahvalnosti dugujemo nasim prijateljima iz Bugarske koji su za jedan

od prioriteta svog predsjedavanja Savjetom EU odredili politiku prosirenja. Isto tako i
Evropskoj komisiji, Savjetu i ostalim drzavama dlanicama EU. Vise o tome saopstioje premijer



Markovi6 odgovaraju6i na prethodno postavljeno posIani5ko pitanje, tako da bih fokus svog
odgovora usmjerio na dnigi dio Va§eg pitanja.

Radimo na tome da pregovaraCki proces svake godine obogatimo novim rezultatima.
Zato sam siguran da ce Craa Gora, ali i Evropska unija i njene drzave 51anice prepoznati
momentom u kome se svi nalazimo, te uloziti novi napor kako bismo do kraja godine otvorili

pregovore u svim preostalim poglavljima. Ono §to nam je jednako bitno jeste i da nastavimo
dinamiku zatvaranja pregovora u pojedinim poglavljima.

Posebno naglasavam da je za sve strane u procesu od izuzetne vaznosti da se prepozna
zna5aj sprovodenja prioritetnih aktivnosti u poglavljima 23 i 24, kako bismo tokom ove godine
stvorili osnov za dobijanje mjerila za zatvaranje pregovora u tim poglavljima. Jasno smo
posvedeni torn cilju, imamo konkretnu viziju kako da uspje§no okondamo taj dio procesa i
vjerujemo da ce svi akteri pregovaradkog procesa prepoznati svoj dio odgovomosti. Mi ve6
radimo i proizvodimo konkretne rezultate u oblasti vladavine prava, ali i drugim oblastima od
vaznosti za napredak na§eg druStva, te jasno znamo Sto je potrebno dalje raditi kako bismo
oduvali zacrtani nivo uspjeSnosti reformi.

U odnosu na dio Vaseg pitanja da li smatram da 6e Cma Gora, bez obzira na postignute

rezultate, morati da deka druge diiave u regionu kako bi u paketu pristupili Evropskoj uniji,
dozvolite mi da podsjetim na jasno izrazene stavove delnika svih institucija Evropske unije:
Cma Gora je lider u regionu u procesu evropske integracije i uspjeh svake drzave na torn putu
6e biti mjeren pojedinadno. Ukoliko Evropska unija i njene drzave dlanice promijene takav
kurs, to de biti odraz njihovog odnosa prema politic! proSirenja, a nikako rezultat rada Crae
Gore. Jedno je svima jasno - Crna Gora ne sprovodi reformske aktivnosti i ne vodi
pregovaradki proces o dlanstvu u Evropskoj uniji da bi bila prva i jedina i da bi se sa bilo kojom
dmgom drzavom uporedivali. Mi njegujemo dobrosusjedske odnose i napredak svake drzave
iz okru2enja cijenimo i kao napredak Cme Gore. Na§ put ka Evropskoj uniji zasniva se na cilju
da zivot u Cmoj Gori udinimo boljim.

Kada govorirao o dijelu VaSeg obrazlozenja u kojem navodite da de „vremenski okvir
dat za mogude pristupanje Cme Gore Evropskoj uniji udiniti Cmu Gom mozda i jednom od
drzava aspiranata sa najduzim stazom u procesu pregovora", dozvolite mi dam kratak osvrt.

Nikada do sada Evropska unija nije imala tako oStra pravila u oblasti vladavine prava

kao §to je to sludaj sa Cmom Gorom i zemljama regiona. Znamo svi da takva pravila nijesu
uspostavljena zbog Cme Gore, ved zbog neodekivanih iskustava Evropske unije u
pretposljednjem talasu proSirenja. Svakako, cijenim da je tzv. „novi pristup" dobar za sve
partnere u ovom procesu; kako za Cmu Goru, tako i za Evropsku uniju. Zbog toga, a i dmgih
razloga, pregovaradki proces Cme Gore sa prethodnim procesima integracije aktuelnih dr^va

dlanica Evropske unije nikako ne mo^e biti uporediv.

S poStovanjem,


